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Nejhezčí vánoční stromek
Nejhezčí vánoční stromek nastrojily děti ze školní družiny.
Jednoho sychravého rána ke mně do kanceláře přišla mladá paní, 
se kterou velice ráda spolupracuji, a při našem pracovním rozhovoru 
vznikl nápad. Necháme děti nazdobit stromečky a vyzdobíme jednu 
z našich ulic! Daly jsme tedy hlavy dohromady a tradá, soutěž o nejhezčí 
vánoční stromeček byla na světě. 
Celkem se sešlo 18 stromů, které chropyňské děti z MŠ a ZŠ nazdobily 
překrásnými, a hlavně nápaditými, ozdobami. Osmnáct stromů stálo 
v uličce Míru a usilovalo o hlasy sympatizantů do 19. prosince. Premiéru 
mělo hlasování na Facebooku Městského kulturního střediska, kde bylo 
možné vybírat z fotografií. Ten, kdo neměl FB, mohl hlasovat v obchůdku 
Květiny – ovoce – zelenina. Lidé udělili více než 3 500 „lajků“.
Vítězem se 438 hlasy se stala s velkým náskokem školní družina. 
Na druhém místě se umístily děti z 1. C a bronzová medaile patří třídě 
4. A. Vítězům byly ceny předány na výstavě Svět kostiček. Na této výsta-
vě jsme pro všechny zúčastněné děti připravili doprovodný program, 
jako poděkování za účast v soutěži.
Poděkování kolektivu obchodu Květiny – ovoce – zelenina za skvělou 
spolupráci, za stromečky a společný drive pro uskutečnění této akce. 
Dále vedení MŠ a ZŠ za spolupráci, a hlavně všem učitelům a žákům 
za úžasné přenádherné ozdoby. K Vám všem míří velké „děkujeme“!

SLOCH
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Dojde ke zrušení poplatkového parkování?

Z jednání Rady města Chropyně
Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
třikrát. 
Dne 6. prosince mělo jednání, kterého se zúčastnila kompletní Rada, 
na programu 25 bodů, při jejichž projednávání Rada města jednomyslně 
ve všech bodech tohoto jednání mimo jiné: 
- schválila úpravy Rozpočtu města Chropyně na rok 2021 v rámci 

schválených ukazatelů;
- nedoporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit prodej části 

pozemku v uličce Míru;
- schválila uzavření dodatku k pojistné smlouvě na havarijní pojištění 

víceúčelového vozidla jednotky SDH Chropyně - Ford Transit;
- schválila podání žádosti o dotaci na projekt „Rekonstrukce objektu 

Městského kulturního střediska“ v rámci programu Podpora rozvoje 
regionů 2022;

- schválila odpisy drobných pohledávek za zemřelými nájemníky 
obecních bytů;

- vzala na vědomí návrh obecně závazné vyhlášky města Chropyně 
o místním poplatku za užívání veřejného prostranství;

- souhlasila se stavbou „Novostavba RD na parc. č. 371/4, 370/7, 
Chropyně“;

- souhlasila s vyhrazením parkovacího místa pro žadatele z ulice 
Moravská;

- schválila uzavření nových smluv o předávání komunálního odpadu 
do obecního systému odpadového hospodářství s podnikatelskými 
subjekty;

- vzala na vědomí návrhy dokumentů řešící spolupráci dotčených 
stran při přípravě záměru „Obchvat Chropyně“;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí připravit 
v termínu do 14.03.2022 návrh řešení na obnovení zdravého vod-
ního režimu v krajině;

- souhlasila s provedením výsadby ovocných dřevin na pozemcích 
parcelní číslo 1569/1, 1629/7, 1629/8, 1630/14, 1630/15, 1630/16 
v katastrálním území Chropyně prostřednictvím neziskové organizace 
Sázíme stromy, z. ú.;

- schválila úpravy rozpočtů na rok 2021 u ZŠ Chropyně a SLOCH;
- schválila Plán termínů zasedání Rady města Chropyně v roce 2022 

včetně návrhu termínů zasedání Zastupitelstva města Chropyně.

Také k 90. jednání Rady města Chropyně, jež mělo na programu 
20 bodů a proběhlo dne 20. prosince, zasedla Rada města v plné sestavě 
a radní toho dne mimo jiné:
- souhlasili se zasláním příspěvku Muzeu Kroměřížska na provoz zámku 

v Chropyni za rok 2021 ve výši 150.000 Kč;
- schválili vzájemný zápočet odpisů a odvod odpisů mezi městem 

a jeho příspěvkovými organizacemi;
- schválili Vnitřní předpis č. VP/08/2021, o poskytování dotací 

z rozpočtu města Chropyně a vyhlášení výzev k podávání žádostí 
o poskytování dotací z rozpočtu města Chropyně pro rok 2022;

- vzali na vědomí nesouhlas s postupem města Chropyně ve věci 
užívání části pozemku parcelní číslo 368/1 v katastrálním území 
Chropyně;

- vzali na vědomí informace k projektové přípravě dokumentace 
záměru na rozšíření distribuční sítě NN v lokalitě za zámkem;

- vzali na vědomí dokumentaci pro rozhodnutí o změně vlivu uží-
vání stavby na území dle § 81 stavebního zákona ke stavbě „Objekt 
spalovny odpadů SO 260“;

- schválili návrhy rozpočtů příspěvkových organizací města Chropyně 
na rok 2022;

- souhlasili s novými ceníky SMM Chropyně; 
- schválili vyhlášení nového výběrového řízení na elektronickou úřední 

desku.

Zatím poslední, 91. jednání Rady města Chropyně, ze kterého 
se omluvil L. Graclík, proběhlo dne 10. ledna, mělo na programu pou-
ze dva body, kdy radní:
- vzali na vědomí závěry hodnotící komise na posouzení nabídek 

na rekonstrukci Městského kulturního střediska, uložili vedoucímu 
OVŽP předložit závěry komise na nejbližším jednání Zastupitelstva 
a uložili starostce města Chropyně svolat jednání Zastupitelstva města 
Chropyně dne 26. 1. 2022;

- schválili návrh příkazní smlouvy na výběrové řízení na dodavatele 
technologií pro MKS a na TDI pro rekonstrukci MKS s fou STESKA-
KAVŘÍK;

- schválili zpoplatnění firmy Agroječmínek za zapojení do obecního 
systému odpadového hospodářství.                                               SK

Při projednávání obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích proběh-
la na prosincovém zastupitelstvu široká diskuze ohledně stanovení výše 
poplatku za vyhrazené parkovací místo. V diskuzi se postupně ukázalo, 
že problémem není ani tak výše poplatku jako samotná existence po-
platkového parkování, a většina zastupitelů se shodla, že danou službu 
by mělo město zcela zrušit. Vzhledem k tomu, že se na místě nepo-
dařilo najít způsob, jak jednoduše poplatkové parkování zrušit, bylo 
rozhodnuto, že rada města nesmí do budoucna udělovat další souhlasy 
se zřizováním nových placených stání, a k problematice se zastupitelstvo 
vrátí v roce 2022. Výsledkem tedy je, že v platnosti zůstává původní 
vyhláška a pro letošní rok se výše poplatků nemění.
Jsem možná zaujatý, protože si jedno parkovací místo sám platím, nicmé-
ně zcela otevřeně si myslím, že je problém zveličován. Na základě zjištění 
od ekonomického odboru MěÚ vím, že placených parkovacích míst 
je v současné době evidováno celkem 44. To není ani 10 % z celkového 
počtu parkovacích míst ve městě. Myslím si, že i kdyby jich bylo třikrát 
tolik, nepředstavuje to pro město závažný problém. Koneckonců, 
na těch místech parkují vozidla, která by stejně v dané lokalitě tak 
či tak parkovala. A pro město to je jistě i zajímavý ekonomický přínos – 
při stávajícím počtu to za jedno volební období představuje cca 1 mil. Kč, 
za který by se dal udělat třeba kus nového chodníku, ale možná to vidím 
špatně a ty značky opravdu ošklivým způsobem hyzdí město. Každopád-
ně se domnívám, že v průběhu roku se výše poplatků měnit nebudou 
a případné znění nové vyhlášky bude připraveno až ke konci letošního 
roku. A to bude po volbách. Uvidíme, jak se na tuto problematiku 
budou dívat noví zastupitelé.                               Stanislav Kalinec
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Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
V pořadí 20. zasedání Zastupitelstva proběhlo dne 15. prosince 2021 
v Městském kulturním středisku za účasti 16 zastupitelů a tří zástupců 
z řad občanů. Z jednání se předem řádně omluvil R. Lučan. Na základě 
schváleného programu pak zastupitelé projednali následující: 

Schválení Změny č. 6 Územního plánu Chropyně
V rámci tohoto bodu byly projednány čtyři žádosti na změnu územního 
plánu města. První lokalitou byla oblast mezi sběrným dvorem a ulicí 
Tovačovská. Změnou na oblast určenou pro individuální bydlení by zde 
mohla vzniknout až čtyři stavební místa pro výstavbu rodinných domů, 
přičemž zůstane zachován přístup k zahradám již postavených rodinných 
domů. Druhou lokalitou bude budova bývalého obchodního domu 
na ulici Moravská (dříve MIX). Majitel tohoto objektu žádá o přeznačení 
tohoto objektu na oblast určenou pro hromadné bydlení (zatím patří 
do občanské vybavenosti), což by umožnilo část tohoto objektu přebudo-
vat na byty. Do třetice se na město obrátilo Arcibiskupství olomoucké, které 
by chtělo v části bývalého státního statku přestavět objekty s kancelářemi 
na objekty určené pro bydlení. Čtvrtá žádost o změnu územního plánu 
nesouvisela s bydlením, ale s těžbou štěrkopísku. Firma EKOAGROSTAV, 
a. s., rozporuje plochu pro těžbu vymezenou ve stávajícím územním plá-
nu. Vymezení této plochy není shodné s vyznačenou plochou, ke které 
byla zpracována EIA. Změna územního plánu by měla odstranit údajný 
závadný stav Územního plánu města Chropyně. V rozpravě se zastupitelé 
zabývali posledním návrhem a zejména tím, jak mohlo dojít k rozdílně 
vymezeným plochám v dokumentacích. Ze závěrečného usnesení nakonec 
zastupitelé tento bod vypustili a rozhodli o pořízení změny územního plánu 
ve zbývajících návrzích. Hlasování se zdrželi M. Ivan a Ing. P. Kučeravec.  

Zpráva o činnosti Rady města Chropyně
Mimo standardní zprávu o činnosti se Mgr. S. Kalinec více věnoval 
pouze tomu, aby předložil informace o projednávání záměru vybudo-
vání zpevněných ploch a garáží v lokalitě ulice Mlýn, vzhledem k tomu, 
že Zastupitelstvo zadalo Radě zajistit zpracování cenové nabídky na pro-
jektovou dokumentaci k tomuto záměru. Cenová nabídka od autora již 
dříve zpracované studie činí 416 tisíc Kč bez DPH. Rada města se domnívá, 
že tato akce nebude realizována ve stávajícím volebním období a není 
jisté, zda se nové Zastupitelstvo shodne na přesné podobě tohoto pro-
jektu. Zpracovaná dokumentace by se pravděpodobně musela přepra-
covat. Není ani jisté, zda nové Zastupitelstvo vůbec bude chtít tuto akci 
realizovat. Rada města proto navrhuje Zastupitelstvu, aby se projektová 
dokumentace na tuto akci nenechala zpracovat, tedy aby Zastupitelstvo 
svůj v září uložený úkol zrušilo. V rozpravě vystoupil Ing. J. Kalinec, který 
v souvislosti s problematikou připomněl návrh investičního výboru pokusit 
se oslovit stavební fakulty VŠ s možností zpracování v rámci závěrečné práce 
některého ze studentů. Zastupitelé pak jednohlasně vzali na vědomí zprávu 
o činnosti Rady města a zrušili výše zmíněné usnesení (v tomto případě 
se zdrželi JUDr. N. Navrátilová a M. Pospíšil).

Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Mgr. Milan Bajgar informoval zastupitele, že Finanční výbor na svém 
zasedání dne 8. prosince projednal materiály týkající se finančních a ma-
jetkových záležitostí, které jsou předkládány k jednání Zastupitelstvu 
města Chropyně. S ohledem na fakt, že se výbor nesešel v dostatečném 
počtu, nemohl k jednotlivým bodům přijmout žádná usnesení. Zastupitelé 
pak zprávu vzali jednohlasně na vědomí, stejně jako schválili plán práce 
výboru na rok 2022.

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
JUDr. N. Navrátilová informovala zastupitele, že kontrolní výbor se sešel 
od posledního jednání Zastupitelstva dvakrát a věnoval se kontrole in-
vestiční akce „Oprava ocelového mostu", kontrole hospodaření příspěv-
kových organizací, zajímal se o organizační zajištění Chropyňských hodů, 
o vývoj situace kolem provedení nutné opravy kanalizace v ulici Mrlínek. 
Členové výboru vznesli kritiku na zastupitele M. Pospíšila ohledně nedo-
dání informací o vývoji kolem legalizace lávky u Josefínky. Z dlouhého 

monologu, který v následné rozpravě vedl zastupitel Pospíšil, vyplynulo, 
že nevnímal, jako zastupitel, povinnost takové informace podávat, 
ale že potřebná vyjádření zaslal v den konání Zastupitelstva na Povodí 
Moravy. Také zpráva o činnosti Kontrolního výboru, jakož i plán jeho 
práce na rok 2022 byly následně jednohlasně schváleny.  

Zpráva o činnosti Investičního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Ing. J. Kalinec informoval zastupitele, že Investiční výbor se od posled-
ního zasedání Zastupitelstva sešel jednou. Vzhledem k revokaci usnesení 
ohledně vypracování projektu pro lokalitu Ve Mlýně upravil původní návrh 
usnesení a vypustil pasáž týkající se této problematiky. Zpráva o činnosti 
Investičního výboru, jakož i plán jeho práce na rok 2022 byly pak také 
jednohlasně schváleny.  

Návrh obecně závazné vyhlášky města Chropyně o místním po-
platku za užívání veřejného prostranství 
Rada města Chropyně usnesením číslo 1393/88RM/2021 uložila připravit 
návrh obecně závazné vyhlášky města Chropyně o místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství. Úprava se týkala pouze zvýšení poplatku 
za vyhrazení trvalého parkovacího místa pro osobní automobil kategorie 
M1 na 600 Kč/měsíc nebo 6.000 Kč/rok. K problematice vyhrazených 
parkovacích míst se rozhořela široká diskuze, ve které většina zastupitelů 
vyjádřila podporu pro zrušení možnosti placeného parkování. Pro zachování 
se vyslovili B. Hrabalová a S. Kalinec, I. Juřena navrhl v případě zvýšení 
poplatku slevu pro seniory. Většina však byla pro zrušení vyhrazených míst 
(vyjma ZTP), ale shodli se na tom, že tento krok je třeba řádně připravit 
a vrátit se k tomu v příštím roce, a tak při hlasování o přijetí této vyhláš-
ky bylo všech 16 zastupitelů proti a poplatky se pro rok 2022 nemění. 
Zastupitelé však zamezili vyhrazování nových parkovacích stání (mimo 
stání pro invalidy).

Návrh obecně závazné vyhlášky města Chropyně o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
Zastupitelé projednali návrh obecně závazné vyhlášky o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství. Podle nové právní úpravy 
stanoví výši sazby poplatku obec dle svého uvážení, roční sazba poplatku 
je omezena pouze částkou, která nesmí překročit 1.200 Kč. Podle veškerých 
nákladů na provoz celého odpadového hospodářství v předchozím období 
vychází roční poplatek za poplatníka na 697 Kč. Rada města Chropyně 
doporučuje ponechat poplatek na úrovni předchozího roku ve výši 
600 Kč s ohledem na to, že občanům při zavádění nového systému byla 
zdůrazňována nutnost snížení objemu směsného odpadu, aby se poplatek 
výrazně nezvyšoval. V rozpravě navrhl I. Juřena, s ohledem na rostoucí ceny, 
zvýšit poplatek na 696 Kč. Protinávrh podal Mgr. S. Kalinec, který naopak 
s poukazem na ekonomické benefity spojené s novým systémem třídění 
odpadů navrhl snížení poplatku o 10 % na 540 Kč. Většina zastupitelů 
se pak vyjádřila vstřícně k zachování stávající výše poplatku, se kterým také 
novou vyhlášku, poté co nebyly přijaty oba výše zmíněné protinávrhy, 
zastupitelé schválili a vydali (proti byl I. Juřena).

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 4 v roce 2021 
Ing. V. Sigmundová předložila zastupitelům návrh změn, kterými se příjmy 
i výdaje města upravovaly v jednotlivých kapitolách o 2,65 mil. Kč. Navýšení 
příjmů a snížení výdajů umožnilo do rozpočtové rezervy převést částku 
ve výši 19.974.000 Kč. Rozpočtová rezerva po těchto úpravách je ve výši 
32.473.400 Kč. Tento bod zastupitelé jednohlasně schválili bez rozpravy.

Návrh rozpočtu města Chropyně na rok 2022 
Starostka města předložila zastupitelům ke schválení návrh rozpočtu na rok 
2022 a velmi detailně popsala plánované položky jak na straně příjmů, 
tak na straně výdajů. Příjmy jsou plánovány ve výši necelých 91 mil. Kč, 
výdaje ve výši 166 mil. Kč s tím, že rozdíl bude pokrytý převodem zůstatku 
z letošního roku v očekávané výši 35 mil. Kč a současně bude do rozpočtu 
zapojena také částka ve výši 40 mil. Kč ze schváleného úvěrového rámce, 
a to na rekonstrukci Městského kulturního střediska. V rozpravě se M. Pos-
píšil zajímal o efekt finanční pobídky města občanům za přihlášení k tr-
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valému pobytu. Ing. D. Jedličková konstatovala, že tato pobídka občany 
nezaujala a očekává se další mírný pokles v počtu obyvatel Chropyně. Za-
stupitelé následně schválili rozpočet města na rok 2022 (zdržel se M. Ivan).

Majetkoprávní záležitosti
Radní M. Jedlička předložil zastupitelům k projednání majetkoprávní 
záležitosti v šesti podbodech. Zastupitelé schválili prodej části pozemků 
v lokalitách K. H. Máchy a Nádražní, o které žádali majitelé přilehlých 
nemovitostí, odpis nevymáhatelné pohledávky SMM Chropyně za zemře-
lým dlužníkem a poskytnutí peněžitých darů fyzickým osobám za činnost 
ve prospěch města. Neschválili odprodej části veřejného prostranství 
v ulici Masarykova, jakož i prodej části pozemku, o nějž požádali vlastníci 
přilehlé nemovitosti v uličce Míru. Zejména tento bod se, napříč jed-
nacím sálem, dočkal velmi dlouhé a místy i emotivní diskuse s ohledem 

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Zavedení nového systému třídění odpadů v na-
šem městě přineslo očekávané efekty. Za dru-
hé pololetí roku 2021 bylo vytříděno celkem 
117 tun plastu, papíru a drobných kovů, což 
je bezmála dvakrát tolik, kolik se vytřídilo 
za stejné období roku 2020. Podíl vytříděných 
složek v domovním odpadu se tak meziročně za 
druhé pololetí zvýšil z 15 na 31 %. Nový systém 
přinesl úlevu pro městskou pokladnu, protože 

náklady na svoz jsou nyní významně levnější 
oproti původnímu systému, a navíc lze také 
očekávat, že město letos dosáhne na zhruba 
o půl milionu vyšší bonus od společnosti Eko-
kom. Přinesl ale výhodu i pro Vás, Chropyňáky, 
protože díky jeho pozitivní efektivitě nebylo 
nutné navyšovat poplatek za svoz a likvidaci od-
padů, jako se tomu děje v jiných městech napříč 
republikou. V našem městě tak jeho výše zů-

stává na 600 Kč. Pro srovnání například Hulín 
v letošním roce zvyšuje na 800 Kč, v Kojetíně 
je poplatek 790 Kč. Hlavně ale za to, že u nás 
v Chropyni se (alespoň co se týká odpadů) 
nezdražuje, můžete poděkovat sami sobě, Vám 
všem, kteří jste k novému systému přistoupili 
zodpovědně a pozitivně a výrazně tak navýšili 
podíl vytříděných složek. Já Vám za to děkuji.

Stanislav Kalinec

Poplatek za odpad se nezvyšuje – třídit se vyplácí

na nesouhlas majitelů sousední parcely už se samotným zařazením tohoto 
bodu na program jednání Zastupitelstva, jakož i se stávajícím způsobem 
užívaní tohoto pozemku. 

Mimořádné odměny členům Zastupitelstva města Chropyně 
Zastupitelstvo jednohlasně schválilo odměny zastupitelům za plnění úko-
lů v roce 2021 dle navrženého znění. Jednalo se o částky od 1.600 Kč 
až po výši jednoho měsíčního platu u starostky a místostarosty. 
Jelikož se do závěrečné všeobecné rozpravy nikdo nepřihlásil, poděkoval 
Ing. R. Macháček, který řídil toto jednání Zastupitelstva, všem přítomným 
za účast a prosincové zasedání v 19:24 hod. ukončil. 
Plný text zápisu je k dispozici na sekretariátu Městského úřadu Chropyně 
nebo na webových stránkách města.

SK

Město Chropyně změnilo ve druhém pololetí loňského roku systém 
svozu komunálních odpadů a některých jeho tříděných složek. Prostřed-
nictvím těchto změn bylo dosaženo velmi dobrých výsledků v oblasti 
odpadového hospodářství města, kdy bylo sníženo množství směsného 
komunálního odpadu, končícího na skládce, současně se zvýšily objemy 
vytříděných složek papíru a plastů s kovy, a to vše ve světle příznivých 
ekonomických ukazatelů. Předpokládáme, že nastolený trend bude 
pokračovat k ještě lepším výsledkům. Přes velmi dobré výsledky systému 
existuje rezerva, která spočívá v oblasti svozu bioodpadu ze sídliště, kde 
občané svým dosavadním přístupem způsobují to, že bioodpad silně 
znečištěný plasty končí místo na kompostárně na skládce. Změna přístupu 
občanů k této problematice by již tak dobrým výsledkům v odpadovém 
hospodářství významně prospěla.
Nicméně zpět ke svozu odpadů. Svoz komodit byl v loňském roce 
realizován na základě harmonogramu, který byl zveřejněn na webo-
vých stránkách města a současně doručen prostřednictvím Zpravodaje 
občanům. Pro první pololetí roku 2022 byl v posledním čísle loňského 
Zpravodaje občanům města doručen nový harmonogram, který byl 
ovšem zatížen chybami. Opravený harmonogram byl ještě na sklonku 
roku loňského umístěn na webové stránky města s omluvou OVŽP. 
Nyní se tedy občanům poskytuje harmonogram korektní. Zveřejněné 
harmonogramy neobsahují data ke svozu velkých kontejnerů v sídlišti, 
protože svoz směsného komunálního odpadu, papíru a plastů s kovy 
zde probíhá každé úterý a bioodpad se sváží v zimním období ve čtyř-
týdenním intervalu, v letním období pak v intervalu čtrnáctidenním. 
Co se týká rodinných domů, tak tam je v třítýdenním intervalu svoz směs-
ného komunálního odpadu, papíru a plastů s kovy realizován v Chro-
pyni ve středu, Plešovci jsou pak těmto komoditám vyhrazeny úterky 
a bioodpad bude svážen v Chropyni i v Plešovci ve čtvrtek ve stejných 
intervalech jako u bytových domů.
Odbor výstavby a ŽP MěÚ Chropyně se ještě jednou omlouvá čtenářům 
Zpravodaje za chyby, které byly obsaženy v kalendářích svozu odpadů, 
vložených do posledního loňského vydání. Chyby nevznikly vinou redak-
ce Zpravodaje, ale v důsledku opakovaných zásahů do elektronických 
podob dokumentu s tím, že se bohužel na nedostatky včas nepřišlo. 
Děkujeme za pochopení.                              Odbor výstavby a ŽP

Svoz odpadů v roce 2022
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Zastupitelstvo města Chropyně na svém prosincovém zasedání vydalo 
obecně závaznou vyhlášku města Chropyně č. 3/2021 o místním po-
platku za obecní systém odpadového hospodářství (dále jen „vyhláška“).  
Vyhláška byla zpracována v návaznosti na novelu zákona o místních po-
platcích, dle které mohou obce zavést místní poplatek za obecní systém 
odpadového hospodářství nebo poplatek za odkládání komunálního 
odpadu z nemovité věci. 
Nová vyhláška je obdobou dosud využívané vyhlášky o místním poplatku 
za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů. Pro poplatníky uvádíme důležité 
informace a také změny, které jsou vyznačeny tučně.
Poplatníkem je fyzická osoba, která je přihlášená v obci, nebo vlastník 
(fyzická i právnická osoba) nemovité věci (bytu, domu nebo stavby pro 
rodinnou rekreaci), v níž není přihlášena žádná fyzická osoba. Poplatník 
je povinen podat správci poplatku ohlášení nejpozději do 15 dnů ode 
dne vzniku své poplatkové povinnosti.
Sazba poplatku byla stanovena na 600 Kč na poplatníka a kalendářní rok. 
Poplatek je splatný ve dvou stejných splátkách, a to nejpozději 
do 20. února a do 20. července příslušného kalendářního roku. 

Na základě zákona je od poplatku osvobozena osoba, které 
poplatková povinnost vznikla z důvodu přihlášení ve městě 
a která je:
a)  poplatníkem poplatku za odkládání komunálního odpadu 

z nemovité věci v jiné obci a má v této jiné obci bydliště, * 
b) umístěna do dětského domova pro děti do 3 let věku, školského 

zařízení pro výkon ústavní nebo ochranné výchovy nebo školského 
zařízení pro preventivně výchovnou péči na základě rozhodnutí 
soudu nebo smlouvy, 

c) umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc na zákla-

Změny u poplatku za odpad v roce 2022
dě rozhodnutí soudu, na žádost obecního úřadu obce s rozšířenou 
působností, zákonného zástupce dítěte nebo nezletilého, 

d) umístěna v domově pro osoby se zdravotním postižením, domově pro 
seniory, domově se zvláštním režimem nebo v chráněném bydlení, nebo 

e) na základě zákona omezena na osobní svobodě s výjimkou 
osoby vykonávající trest domácího vězení. 

Na základě vyhlášky je od poplatku osvobozena osoba, které poplat-
ková povinnost vznikla z důvodu přihlášení ve městě, a to:
a) po dobu nepřetržitého pobytu v zahraničí alespoň 6 měsíců v pří-

slušném kalendářním roce,
b) po dobu nepřetržitého pobytu alespoň 3 měsíců v příslušném kalen-

dářním roce ve zdravotnických a sociálních zařízeních neuvedených 
v zákonném osvobození.

Na základě vyhlášky se poskytuje úleva osobě, které poplatková 
povinnost vznikla z důvodu přihlášení ve městě a která:
a) v příslušném kalendářním roce dosáhne 70 a více let, a to ve výši 

50 % roční sazby poplatku,
b) je novorozencem, a to za měsíc, ve kterém se narodila.

Úleva se poskytuje automaticky.

*Pokud má občan trvalý pobyt v Chropyni a má bydliště v obci, kde 
je poplatníkem místního poplatku za odkládání komunálního odpa-
du z nemovité věci, pak je od poplatku v Chropyni osvobozen. Tuto 
skutečnost však musí správci poplatku v místě svého trvalého pobytu 
doložit, a to nejpozději do konce kalendářního roku, ve kterém nárok 
na osvobození vznikl (tento termín platí i pro všechna ostatní osvobození). 
Celé znění vyhlášky je zveřejněno na www.muchropyne.cz (v sekci měs-
to online, informace, vyhlášky a nařízení města) nebo je k nahlédnutí 
na sekretariátě městského úřadu. 
Případné dotazy zodpoví správce poplatku (kancelář č. 006, 
tel.: 573 500 738, e-mail: valaskova@muchropyne.cz).              VaRe

Město Chropyně opakovaně žádá občany z bytových domů,

aby do kontejnerů o objemu 1100 l a 660 l 
určených na bioodpad rostlinného původu

nedávali odpad v plastových sáčcích 
či jiných obalech, ale přímo ho tam sypali.

Sáčky a ostatní odpady vhazujte do nádob pro ně určených.

Do kontejnerů nepatří žádný odpad 
živočišného původu.

Zpracování bioodpadu s nežádoucími příměsemi je nemožné. 
Povinnosti osob ve vztahu k obecnímu systému dle § 61 zákona 
č. 541/2020 Sb., o odpadech: Každý je povinen odpad nebo 
movitou věc, které předává do obecního systému, odkládat 
na místa určená obcí v souladu s povinnostmi stanovenými pro 
daný druh, kategorii nebo materiál odpadu nebo movitých věcí 
tímto zákonem a obecně závaznou vyhláškou obce. Pokud fy-
zická osoba prokazatelně porušuje toto ustanovení, hrozí 
jí pokuta až do výše 50.000 Kč. 

Děkujeme, že třídíte, pomáháte tak chránit i Vy životní prostředí.
Bc. S. Škarbová

Upozornění
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Velkoobjemový, uzavřený kompostér „Compostys H3“ prémiové kvality 
je navržený s maximální precizností s ohledem na co nejdelší životnost 
a bytelnost. Důmyslný je i systém provzdušňování. Je vyroben ze 100 % 
recyklovaného plastu, který může být v budoucnu opět zrecyklován. 
Skládá se z extra pevných a silných modulárních panelů. Životnost 
je při správném užívání více než 20 let. Na trhu stojí běžně bezmála 
5000 Kč a Vy ho můžete získat zadarmo od města Chropyně. 

Město Chropyně oznamuje občanům, 

že stále probíhá výdej zahradních kompostérů!

Neváhejte! K dispozici je posledních 90 kusů.

Přihlašovat se mohou až do odvolání všichni občané, kteří v Chropyni, 
včetně části Plešovec, hospodaří v domácnosti, případně na pozemku, 
kde vznikají odpady rostlinného původu. Podmínkou pro přidělení 
kompostéru již není jen vlastnictví nemovitosti. Kompostéry lze přidě-
lovat i opakovaně v případech, kdy existuje předpoklad vzniku většího 
množství bioodpadu. Zájemci o zahradní kompostéry se mohou obra-
cet na referentku životního prostředí Bc. Silvii Škarbovou, e-mailem 
na adresu: skarbova@muchropyne.cz, případně telefonicky: 573 500 743, 
formou osobní návštěvy pověřené referentky na MěÚ v Chropyni, 
1. patro, dveře č. 103. Bližší informace k postupu a podmínkám výdeje 
kompostérů najdete i na webových stránkách města Chropyně v sekci 
Odpadové hospodářství.

Bc. S. Škarbová

Mercedes-Benz mezi kompostéry!

Co dávat 
do kompostéru a nádob na bioodpad?

Z domácnosti:
- papírové čajové sáčky, kávová sedlina
- slupky z banánů a jižního ovoce + slupky z citrusových plodů
- malé množství rostlinných jídel
- skořápky z vajec a ořechů, pecky 
- shnilé ovoce a zeleninu, zbytky ze zpracování zeleniny a ovoce 

i citrusů (slupky, okrojky, natě ze zeleniny a bylin apod.)
- uvadlé a uschlé květiny
- papírové kapesníky a ubrousky, kompostovatelné kelímky 
 a nádobí
- podestýlku domácích býložravých zvířat

Ze zahrady:
- listy stromů, bylin a keřů
- posekanou trávu, seno, slámu
- nasekané větve z křovin a stromů – dřevní hmota v menších 

velikostech
- piliny, hobliny, dřevní štěpku
- studený popel z čistého dřeva

Mezi původce odpadu patří nejen velké firmy, ale i drobní podnikatelé 
(živnostníci). Velmi často uváděným mylným argumentem při kont-
rolách bývá, že provozovna či drobný živnostník neprodukuje žádný 
odpad. Majitelé provozovny např. uvádějí, že si nosí odpad domů 
do své nádoby, za kterou jako občané řádně platí. Toto však není možné. 
I drobní podnikatelé, kteří vyprodukují velmi malé množství odpadu, 
se musí postarat o odpovídající likvidaci tohoto odpadu a jeho vytří-
děných složek, a to bez ohledu na to, že jsou zároveň občany obce 
a platí za likvidaci odpadu ze své domácnosti. Běžně se stává, 
že na provozovně se odpady sice třídí, ale pak jsou ukládány do nádob 
na tříděný odpad, které jsou určeny pro občany obce nepodnikající. 

Takové počínání je v pořádku pouze v případě, že má živnostník uza-
vřenu za úplatu smlouvu přímo s městem Chropyně. Právnické osoby 
a fyzické osoby oprávněné k podnikání jsou povinny, jako původci 
odpadu, který vyprodukují při své podnikatelské činnosti, nakládat 
s tímto odpadem výhradně v souladu s příslušnými právními předpisy, 
především podle nově schváleného zákona č. 541/2020 Sb., o odpa-
dech, platného od 01.01.2021, a vyhlášky o podrobnostech nakládání 
s odpady č. 273/2021 Sb.
Problematika se týká nejen směsných komunálních odpadů, ale i vy-
tříděných komodit na provozovně (sklo, papír, plasty, kovy, biologický 
odpad) a nebezpečných složek odpadu. Odpady vzniklé z podnikatelské 

Odpady právnických osob a podnikajících fyzických osob

Co nedávat 
do kompostéru a nádob na bioodpad?

- zbytky vařené stravy ve velkém množství
- zbytky masa a výrobky z něj
- ryby a výrobky z nich
- mléko a mléčné výrobky
- nerozložitelný materiál 
 (např. sklo, plasty, kovy, textil, kameny, vlhčené ubrousky)
- barevně potištěný papír, např. časopisy
- uhynulá zvířata
- chemicky ošetřené materiály, např. lakované 
 a natřené dřevo
- popel z uhlí a koksu
- výkaly masožravých a nemocných zvířat
- prachové sáčky z vysavače
- rostliny napadené chorobami

- nevhazujte bioodpad 
 v plastových sáčcích, jen vysypte!
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Město Chropyně postupně realizuje projekt pro automatizaci pro-
cesů, které souvisí s nejvyužívanějšími agendami. Jedná se především 
o procesy spojené s výkonem samosprávy. Jednou z klíčových funkcí 
pro občana bude možnost zjistit, zda vůči městu má nějaké pohledávky 
a závazky. Dalšími možnostmi bude platba poplatků za svoz odpadu 
nebo za psa, kterou bude možno vyřídit bez nutnosti navštívit úřad. 
Město také rozšíří možnosti způsobů provedení platby. Součástí budo-
vaného portálu bude také množství dalších služeb a postupně budou 
přibývat v elektronizované formě.
Samozřejmě město není ostrovem samo pro sebe a cílem města je pro-
pojovat své služby také s centrálními úřady. Portál občana Chropyně 
bude propojen s portálem občana celostátním, který v sobě obsahuje 
další služby. Jejich seznam je uveden na stránkách Ministerstva vnitra. 
Se spuštěním Portálu občana počítáme ve druhé polovině letošního roku.
Samotné propojení služeb však v sobě skrývá otázku, zda bude nutné 
mít několik hesel pro přístup do portálů. Taková nutnost by dost 
výrazně oslabovala využitelnost portálů. Proto je na celostátní úrovni 
spuštěna identifikační služba, které vás ztotožní, abyste mohli vykonávat 
podání na úřad. Je to stejné jako podpis formuláře v papírové podobě. 
Minule jsme mluvili o bankovní identitě, ale možností je daleko více. 
Jednou z nich je použití občanského průkazu s aktivovaným čipem. 
Všechny občanské průkazy vydané po 01.07.2018 obsahují čip. Pokud 
byl Váš občanský průkaz vydán před tímto datem, můžete požádat 
o výměnu na pracovišti osobních dokladů na jakémkoliv úřadu obce 
s rozšířenou působností, tedy v Kroměříži.  
Každý občanský průkaz, který má čip, se může stát e-Občankou. 
Pokud ho váš občanský průkaz neobsahuje, můžete si požádat 
o výměnu. Za vydání nového průkazu zaplatíte standardních 200 Kč, 
ale pokud vám končí jeho platnost, je vydání zdarma. Pro využívání 
online služeb veřejné správy a prokazování totožnosti je však zapotřebí 
čip tzv. aktivovat. Aktivace se provede zadáním přístupových kódů 
na pracovišti osobních dokladů na jakémkoliv úřadu obce s rozšířenou 
působností při vyzvednutí občanského průkazu nebo kdykoliv poté, 
když chcete začít používat identifikační funkci občanského průkazu. 
Tyto kódy slouží k ochraně vaší identity, aby nebyla zneužitelná. 
Pokud se chcete dozvědět více o přístupových kódech, pokračujte 
na https://info.eidentita.cz/eop/OchranneKody.aspx.
Po provedení aktivace se pak můžete připojit nejen do našeho portálu, 

ale i do portálu celostátního (https://obcan.portal.gov.cz/prihlaseni), 
kde můžete elektronicky realizovat různé služby. Najdete tam například 
přehled o svých dokladech i údaje z katastru nemovitostí nebo si lze 
kdykoliv a zdarma zažádat o výpisy z rejstříku trestů, z bodového konta 
řidiče, živnostenského rejstříku, ale také podat daňové přiznání, vyřídit 
živnostenské oprávnění, založit datovou schránku nebo se třeba dostat 
ke svému eReceptu – to vše online z domova. Náš portál bude s tímto 
portálem propojen a bude využívat stejné ověření.  
Co tedy budete potřebovat, abyste k Portálu občana města Chro-
pyně po jeho spuštění mohli přistupovat i Vy? Kromě zmiňované 
e-Občanky je nutné připojení k internetu a dále čtečka karet. Nové 
počítače nebo klávesnice ji v sobě už často mají zabudovánu, ale lze 
ji koupit v každém obchodě nebo e-shopu s elektronikou, PC tech-
nikou nebo podobným zbožím. Pokud zadáte do vyhledávače heslo 
„čtečka karet e-Občanka“, pak bude nalezeno množství produktů 
odpovídající požadavku. Technické informace jsou také dostupné 
na adrese https://info.eidentita.cz/eop/CteckyKaret.aspx. Pokud 
dáváte přednost práci s mobilem, tak čtečku karet lze snadno a jed-
noduše spárovat také s mobilním telefonem, viz https://info.eidentita.
cz/eop/CteckyMobil.aspx. 
Pokud máte vše, stačí si už jen zdarma naistalovat připravenou aplikaci 
na webu elektronické identity z adresy https://info.eidentita.cz/down-
load/Default.aspx#SoftwareKeStazeni a je to. Díky e-Občance pak lze 
provádět přihlašování do jakéhokoliv elektronického systému státu. 
Využití a nabídka služeb je už opravdu široká a budete jistě překva-
peni, co vše jde elektronicky již nyní zrealizovat. Proto nemusíte čekat 
až na samotné spuštění našeho portálu občana, ale k elektronickým služ-
bám poskytovaných státem můžete začít přistupovat prakticky okamžitě. 

Jaké jsou klíčové výhody používání elektronické komunikace?
• Máte úřad otevřený 24 hodin a 7 dní v týdnu.
• Nemusíte na úřad.
• Nestojíte v žádné frontě.
• Systém platbu připraví za vás a vy jen provedete autorizaci.
• Vyhnete se chybám a opomenutím.

Pojďte elektronizaci naproti.
Ing. Jiří Rosecký

Město Chropyně elektronizuje svoje služby

činnosti je možno předávat pouze oprávněné osobě – tj. subjektu, 
který má souhlas k provozování zařízení, skladování, sběru, úpravě, 
využití nebo odstranění odpadů od příslušného krajského úřadu podle 
§ 21 odst. 2 zák. č. 541/2020 Sb., o odpadech. V případě, že původce 
odpadů poruší některou ze svých zákonných povinností, vystavuje 
se nebezpečí citelného finančního postihu v souladu s ustanoveními 
zákona o odpadech. Pokud při podnikatelské činnosti vznikají nebez-
pečné odpady, je nutné povolení k nakládání s nebezpečnými odpady 
podle příslušných ustanovení zák. č. 541/2020 Sb., o odpadech od pří-
slušného krajského úřadu. Původce odpadu musí zajistit, aby nebez-
pečný odpad byl označen písemně způsobem a v rozsahu stanoveném 
vyhláškou o podrobnostech nakládání s odpady a výstražným symbolem 
nebezpečnosti. Je nutné zpracovat identifikační list nebezpečného 
odpadu a místa nakládání s ním vybavit (§ 71 zák. č. 541/2020 Sb., 
o odpadech). Pokud původce odesílá nebezpečný odpad ze své provo-
zovny, řeší také povinnosti týkající se ohlašování přepravy nebezpečných 
odpadů (§ 78 zák. č. 541/2020 Sb., o odpadech).
Pokud podnikatel vyprodukuje za rok více než 600 kg nebezpečného 
odpadu nebo 100 t ostatního odpadu, pak zasílá Hlášení o produkci 
a nakládání s odpady na příslušný úřad obce s rozšířenou působností 
do 28. 2. následujícího kalendářního roku. Hlášení se zasílá prostřed-
nictvím ISPOP (Integrovaný systém plnění ohlašovacích povinností 
v oblasti životního prostředí).
Dle § 11 odst. 2 písm. a) zákona o odpadech se jedná o směsný 
a tříděný odpad, pokud je co do povahy a složení podobný odpadu 

z domácností. Je vymezen v katalogu odpadu (Vyhl. č. 8/2021 Sb.) 
ve skupině 20. Jedná se tedy o odpad obdobného složení, jako je odpad 
vznikající občanům. Podnikatel má dvě možnosti, jak dostát zákonným 
povinnostem při nakládání s vlastním odpadem, který mu vzniká při 
podnikatelské činnosti. První možností je zapojit se do systému naklá-
dání s komunálním odpadem v obci, ve které podniká. To může udělat 
na základě písemné smlouvy s městem Chropyně. Bližší informace o pod-
mínkách zapojení naleznete na webových stránkách města Chropyně 
v sekci Město a úřad – Odpadové hospodářství – Podnikatelé a od-
pady. Doplňující informace podá referent životního prostředí Bc. Silvie 
Škarbová, skarbova@muchropyne.cz, tel.: 573500743, budova MěÚ, 
1. patro, kancelář č. 103. Zapojení je možné pouze pro některé tříděné 
složky odpadu. Podnikateli tak odpadají některé starosti, např. ověřovat, 
zda firma, které předává odpad, má všechna příslušná oprávnění apod. 
Druhou možností, kterou podnikatel má (např. když při jeho činnosti 
vznikají i další odpady, příp. se nechce zapojit do systému obce), je ošetřit 
smluvně nakládání s odpady s oprávněnou osobou, tj. „svozovou“ firmou 
přímo (např. společnosti AVE CZ, Biopas, SUEZ, apod.). V takovém 
případě nese podnikatel plnou zodpovědnost za nakládání s odpady, 
které vzniknou při jeho činnosti, včetně povinnosti ověřit si, zda firma, 
které odpady předává, je k převzetí oprávněna, nebo povinnost zajistit 
řádné třídění odpadů apod. Upozorňujeme drobné podnikatele, že při 
nakládání s odpady, které vznikají jako důsledek jejich podnikatelské 
činnosti, musejí využít jednu z výše uvedených možností.

Bc. S. Škarbová 

Odpady právnických osob a podnikajících fyzických osob
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Uzavřeme spolu ucelenou pouť po zajímavých momentech historie 
našeho města. Doufám, že se mnou budete souhlasit: žádný rok nebyl 
nevýznamný. Otevíráme společně první stránky nového roku, kéž 
bude v kronikách o něm psáno jen v dobrém.

1930
V únoru 1926 konala se v Chropyni v tělocvičně první přednáška 
o radiotelefonii (poštovní úředník Hájek z Přerova, učitel Suchánek 
z Chropyně) s ukázkami reprodukce. První přijímací stanici měl ještě 
téhož roku prokurista cukrovaru Křížek. Do konce roku 1930 jest 
v obvodu zdejšího poštovního úřadu na 50 přijímacích stanic.

1940 
Tento rok má v dochované kronice jen jediný záznam:
Na Nový rok tísnilo se mnoho lidí u chrámových dveří a brzy nato 
všechna věrná česká srdce spojila se vroucí prosbou „Nedej zahynouti 
nám ni budoucím“. Hlasy věřících splývaly s velebnými zvuky varhan 
a naplnily prázdnotu mrazivého rána prvního dne roku 1940.

1950
Sochař Pelikán dokončil pomník obětem první a druhé světové 
války. Po přeložení silnice k Záříčí byla upravena severní polovina 
městečka v krásné prostranství, na němž bude vysázen park. V prů-
čelí této upravené plochy stojí pomník: na vysokém žulovém pod-
stavci postava truchlící ženy z pískovce. Po obou stranách pod-
stavce jsou upevněny desky se jmény občanů, kteří padli v první 
a druhé světové válce. V neděli 29. října 1950 se konala slavnost 
odhalení pomníku.

1960
Adaptace 1. poschodí hostince u Štěpánků (majitelé Josef a Vladimíra 
Chytilovi) pro potřebu mateřské školy byla provedena ve velmi krátké 
době, takže školka mohla zahájit vyučování na začátku školního roku. 
Největší podíl na rychlém provedení přestavby mají zaměstnanci 
Komunálních služeb Chropyně a závodu Fatra. Oprava si vyžádala 
náklad asi 80.000 Kč.

1970
Rozhodnutím Krajského národního výboru v Brně ze dne 29. dubna 
1970 bylo městečko Chropyně povýšeno na město. Slavnostní předání 
statutu bylo připraveno na 12. června.  

Stalo se roku …

1980
Komise školství a kultury se v tomto roce soustředila na materiálně-
technické zabezpečení škol tak, aby kapacitně odpovídaly počtu 
žáků. Nebylo to lehké, protože školu navštěvovalo 894 žáků. V nové 
škole musely upravit místnosti původně určené pro pracovní výchovu 
tak, aby se do nich mohly umístit třídy. Postavením nové mateřské 
školy se kapacita míst na umístění dětí v MŠ zvýšila na 360, což plně 
pokrylo poptávku.

1990
Určování názvu obcí, označování ulic a číslování domů upravuje 
vyhláška č. 97/1961 Sb. Podle této vyhlášky lze měnit nevy-
hovující jméno ulice. Po listopadových událostech docházelo 
v mnoha místech naší republiky k přejmenovávání měst i ulic. 
Tento návrh padl i v Chropyni. Pro změnu názvu ulice by se měla 
vyjádřit nadpoloviční většina dospělých občanů této ulice. Jedi-
ně občané z ulice Kojetínské měli zájem změnit název své ulice 
v původní Masarykovu. Tato změna byla schválena 20. března 
1990. Městská rada dále navrhla přejmenovat ulici K. Gottwalda 
na Tovačovskou, V. I. Lenina na Tovární a Ant. Zápotockého 

Pleva přijímá důležitý dokument
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Stalo se roku …

Touto cestou chceme poděkovat panu Ing. Jiřímu Pospíšilovi za zvele-
bení nevzhledného koutu ve slepé uličce v místní části Plešovec. 
Zásluhou jeho návrhu osázení zeleného porostu a následného provedení 
pracovníky pod vedením pana Dalibora Kondlera máme i zde krásné 
prostředí s nádechem živé zeleně.

obyvatelé slepé uličky v Plešovci

Poděkování II !!!
Už jste někdy viděli Mikuláše v kuchyni. Už jste někdy viděli Mikuláše, 
který umí vařit. My ano!
V pondělí 6. prosince zavítal do naší školní jídelny šéfkuchař Mikuláš. 
Uvařil hrstkovou polévku, boloňské špagety, vepřovou pečeni na roz-
marýnu a bulgur. Při vaření, obsluze i umývání nádobí mu pomáhali 
čertík s andělem. 
Přestože v jídelně byl hrozivý čert, nikdo se nebál, protože u nás máme 
samé hodné děti, které všechno sní s chutí.

Iveta Mašíková 

Mikuláš v kuchyni

na Družstevní. Výsledky průzkumu provedeného mezi občany těch-
to ulic se odrazily v následném rozhodnutí rady dne 27. března 
1990, kdy bylo schváleno přejmenování ulice K. Gottwalda na ulici 
Tovačovskou, ulice V. I. Lenina na ulici Moravskou a ulice Ant. Zá-
potockého na ulici Díly.

2000
V roce 2000 byla v Chropyni ve vilce vedle základní školy zřízena 
pobočka Základní umělecké školy v Kroměříži. Vyučovala hru na klá-
vesy, dechové a strunné nástroje. Vedoucím učitelem byl Zdeněk 
Suchánek, spolu s ním vyučovali ještě dva učitelé.

2010
U vlakové dopravy došlo v tomto roce k některým změnám – pozitiv-
ním i negativním. Cestování se stalo na regionální úrovni kulturnějším 
a čistějším zařazením moderních jednotek Regionova. Odjezdy vlaků 
už nezajišťuje ve stanici výpravčí, ale obsluha vlaku. Přínosem bylo také 
přímé spojení s Olomoucí na přestupy na rychlíky vyšších úrovní jako 
Pendolino, Eurocity či Intercity. Problém vznikl na přímém spojení 
s Brnem. Cestující musí vždy přestupovat, a to buď v Nezamyslicích, 
nebo v Kojetíně. 

2020
V roce 2020 zahájila společnost Vodovody a kanalizace Kroměříž 
stavbu nového věžového vodojemu a obnovu vodovodního při-
vaděče Břest – Chropyně pro lepší zásobení města pitnou vodou. 
Nadzemní část vodojemu má na výšku 47 m a objem 500 m3, takže 
nyní tvoří jednu z dominant města. Po zprovoznění vodojemu byly 
zahájeny práce na obnově azbestocementového přivaděče pitné 
vody z Břestu do nového vodojemu v celkové délce 4285 m. Práce 
se provádí téměř bez výkopů, kdy se do stávajícího potrubí vtahuje 
nové potrubí. V rámci obnovy se opravily i armaturní šachty a celková 
sanace vodojemu Břest.
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Vánoční výstava „Jak za starých časů našich babiček“ vrátila čas 
do dob minulých. Kdy Vánoce vlastně začínaly? Jaké byly zvyky 
a tradice? Co bylo kouzelné devatero a jak se Vánoce vyvinuly 
do současné podoby? To vše se mohli návštěvníci této výstavy do-
zvědět. V průběhu výstavy jsme se snažili vánoční atmosféru podpořit 
vánočním jarmarkem, který provoněl celou budovu MKS. Rukodělné 
výrobky od Zručných babiček nebo výborné cukroví od cukrářky do-
slova přinutily uspěchanou dobu zpomalit. Dárků pro děti i dospělé 
zde bylo mnoho.
Děkujeme všem, kdo na výstavě spolupracovali. 
Děkujeme také všem, kdo naši výstavu navštívili a pozvali na ni i své 
sousedy a známé.                                                                SLOCH

Vánoční výstava

Únor
· Výstava Svět kostiček
· Kurzy keramiky
Březen
· Dětský karneval
· Kurz Vítání jara
· Kurz pečení
· Úsměvy Zdeňka Trošky (náhradní termín)

Připravujeme v MKS
Duben
· Velikonoce
· Pálení čarodějnic
· Kurz pečení
Květen
· Výstava ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA
· Chropyňské hrátky
sledujte www.sloch.cz
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Blížící se příchod nového roku byl v našem městě znát už od silvest-
rovského podvečera, kdy se ulicemi nesly rány z petard a dělobuchů. 
Jako by se všichni už nemohli dočkat toho, až tento divný rok skončí. 
Doslova v prvních vteřinách nového roku, ještě než jsme stačili dopít své 
skleničky šampaňského, se nad domy našeho města strhla nevídaná show 
ohňostrojů. Letos jsme se zatajeným dechem pozorovali světelné efekty, 
které známe spíše z profesionálních ohňostrojů. Různobarevné světlice 
se za mohutného svištění draly vysoko k nebi a osvětlovaly naše město. 
A tento rej světel nakonec vylákal mnoho z nás na balkony nebo do ulic. 
V podvečer Nového roku si pro nás město Chropyně a SLOCH při-
pravily velkolepý ohňostroj, který k zámku přilákal nebývalé množství 
lidí. Mnoho z nás přišlo přivítat rok 2022 a pár vteřin po 17. hodině 
se za doprovodu hudby k nebi vznesly první světlice, které svými efekty 
potěšily nejen děti, ale i nás odrostlejší. Snad tedy bude tento rok šťastný 
a veselý. Pořadatelům akce patří velké díky.                             ToRo

Novoroční ohňostroj

Žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu města Chropyně na podporu 
sportovních, zájmových a volnočasových aktivit dětí a mládeže pro 
rok 2022 budou přijímány 

do 3. března 2022.
Veškeré bližší informace získají zájemci u vedoucí odboru vnitřních 
věcí, e-mail: jedlickova@muchropyne.cz.

Dana Jedličková

Dotace na podporu dětí 
a mládeže
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Vážení a milí, velcí i malí. Přijměte prosím pozvání příspěvkové organi-
zace SLOCH na již probíhající výstavu s názvem Svět kostiček®. Jedná 
se o putovní výstavu pana Ing. Arch. Petra Šimra, který je dlouholetým 
sběratelem různých stavebnic. Jen v oblasti LEGO® jeho sbírka čítá přes 
tři tisíce kusů. 
Tuto výstavu jsme pro Vás připravovali dlouhou dobu. Vzhledem 
k současné situaci není vůbec jednoduché cokoliv plánovat. Po více než 
šesti měsících se nakonec podařilo splnit všechny podmínky a tato krásná 
výstava zavítala i do našeho města. A na co se můžete těšit? 
V přízemí Městského kulturního střediska se promítá krátkometrážní 
dokumentární film o stavebnici LEGO®, ve kterém se návštěvníci 
dozvědí něco o tom, jak LEGO® vůbec vzniklo, a také mnoho z jeho 
bohaté historie. Pro všechny jsou připraveny tvořivé dílničky, kde se kre-
ativitě meze nekladou, a kdo se rád fotografuje, může navštívit malý 
LEGO® foto koutek. Expozici v přízemí doplňují papírové modely 
autíček a hradů. 
Samotná výstava pak pokračuje v prvním patře, kde jsou k vidění různé 
sestavy. Třeba LEGO® City, které představuje rušný městský život plný 
aut, vláčků a stavebních strojů. LEGO® Bionicle pak reprezentuje 

Výstava kostiček 
pokračuje…

Vánoční přání paní starostky opět neproběhlo u vánočního stro-
mu, jak jsme zvyklí. Nouzový stav i tento rok nedovolil, abychom 
se všichni sešli. Přesto paní starostka i pan farář poslali pozdrav pro 
občany Chropyně prostřednictvím krátkého videoklipu. Natáčení 
proběhlo v budově MKS.

SLOCH

Videoklip

série akčních hrdinů, které známe také z knih, komiksů, filmů nebo 
počítačových her. Populární LEGO® Technic představuje už složitější 
sestavy a je určeno spíše starším dětem. Výstava nezapomněla ani 
na ty nejmenší, a tak se můžete seznámit s LEGO® Baby Primo, které 
se už v současné době nevyrábí a bylo nahrazeno značkou LEGO® Duplo. 
Výstavu doplňují unikátní předměty – jakožto oblečení, tašky, hodinky 
a mnoho dalšího. Malé slečny pravděpodobně uchvátí LEGO® DISNEY 
Frozen nebo LEGO® Friends. Pro děti je připravena herna plná LEGO® 
kostek, a tak kromě vstupného budete potřebovat i dostatek času pro 
kreativitu svých ratolestí. 
Výstavu jsme pro Vás otevřeli 12. ledna, což jste zcela jistě zaregist-
rovali na infoboardech u prodejny Albert nebo Renty a také u MKS. 
Výstava potrvá do 12. února a navštívit ji můžete od úterý do neděle, 
a to od 10:00 do 17:00 hodin. Vstupné je 60 Kč pro dospělé a 40 Kč 
pro děti. V prostorách výstavy platí aktuální vládní nařízení. Moc 
se na Vás všechny těší kurátorka výstavy                      Klára Kadlčíková

Neváhejte a pro více informací navštivte www.muchropyne.cz

Zde mohla být vaše inzerce
s cenou 

od 375,10 Kč s DPH.
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Ve středô 1. prosinca 2021 bêlê do něho slavnostně ôvedeny dalši 
třê osobnostě!
Za cely tê leta (minimálně 15, možná ê vic) smê vubec poprvni vêrazêlê 
do Lošťêc v deň, gdê se slavnostně otviral Lošťêcké betlém. Řezbář 
Jarda Benešu do něho letos přêdal dalši třê moravsky osobnosti.
Lošťêcké rêbář Josef Benda, prostijovské básnik Jiři Wolker a rodák 
z Chropyně – maliř Emil Filla. O têto třê osobnostě, čê spiš jejich 
dřevěny dablérê, se letos rozrustl Lošťêcké betlém Jardê Benešo-
vyho. Tym se statistika obyvatelstva rozrustla na 303 přêhlášenéch 
k trvalymô pobytô…!
Do Lošťêc dêcky jezdivámê eště před slavnostnim otevřenim. 
A nás takê zajimalo, co takovy pasováni novéch Betlémanu obnáši. 
V připadě Josefa Bendê si nechal hlavô posêpat lêpovéma hoblênama 
osobně, prostijovskyho básnika zastópila mimo inšich náměstkyňa 
primátora Milada Sokolova a za Emila Fillovyho si pro ‚občankô‘ přêšla 
starostka Chropyně Věra Sigmundová.

Lošťêcké betlém 
slavi štvrťstoleti

Tak se stalo, že i přes složitá epidemiologická nařízení se mohly uskutečnit 
adventní koncerty pro veřejnost v kostelech v Břestě, Vlkoši, Chropyni 
a Skašticích. 
Jsme moc rádi, že nabyté vědomosti, nácvik a souhru jednotlivých těles, 
získanou na podzimním hudebním soustředění, mohlo ocenit potleskem 
živé publikum. I pro účinkující to byla příjemná změna a určitá satisfakce 
za uplynulé dva roky, kdy byly veřejné koncerty pozastaveny. 

Adventní koncerty SZUŠ D-MUSIC

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem účinkujícím a pedagogům 
za poctivou přípravu, římskokatolickým farnostem za propůjčení svato-
stánků, Zdeňku Schovancovi za fotografie a všem divákům za podporu. 
Budeme se na vás těšit na dalších připravovaných akcích na jaře.  

Ivo Novotný

Slavnostni akt se odehrál před legendárni lošťêckó autobusovó za-
stávkó naproti Jardovyho, pak eště pan farář Kristián Libant betlémô 
požehnal. Jak řikal Jarda Benešu, gdêž se před 30 letama do Lošťêc 
nastěhoval, hromada lêdi si šôškala, co je to za divňósa. Na prvni 
betlémê chodilê tak nanévéš sósedi z ôlêce. Fčêlka je to ôž pětadvacet 
let a lêdi sem jezdijó z čim dál větši dálkê.

Helena Havelka Baronová a Miloslav Havelka
Foto Jiří Hudeček
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J. K. Rowling: 
Vánoční prasátko
Kuba si za poslední rok prožil mnoho dramatic-
kých chvil. Když už to vypadá, že bude konečně 
prožívat klidný vánoční čas, přijde o nejlepšího 
přítele – plyšové prasátko. Kuba a jeho plyšové 
prasátko Pašík se od sebe nehnou ani na krok – 
to se ale změní jednoho Štědrého večera, kdy 
Kuba o Pašíka přijde. Je zoufalý a potřeboval 
by zázrak, aby svoji milovanou hračku našel. 
A protože jsou Vánoce, takový zázrak se skuteč-
ně stane. Vánoční prasátko, náhrada za nezvěstného Pašíka, zničehonic 
ožije a vymyslí odvážný plán: vydají se s chlapcem do kouzelné Země 
Ztracených a Pašíka najdou, ať se jim do cesty postaví cokoli.

Sabine Lemire: 
Mira: #pratelstvi, #laska, #rok zivota
Jeden rok života sympatické teenagerky 
ve vtipném kresleném příběhu. Dvanáctiletá 
Mira vypráví o životě na prahu mezi dětstvím 
a dospíváním, o hledání lásky a přátelství, životě 
s matkou, která jí připadá trapná, o chybějícím 
otci a rychle se střídajícími známostmi matky. 
Vážné téma o problémech pubertální dívky 
podané s humorem v komiksové podobě.

Sabine Lemire: 
Mira: #hausbot, #tata, #laska
Začínají prázdniny a v životě naší hrdinky Miry 
je najednou všechno vzhůru nohama. Nejdřív 
se s mámou a jejím přítelem Joakimem stěhuje 
na hausbót. No vážně, na hausbót! A vzápětí 
se Miře plní její největší sen: konečně poznává 
svého tátu! S ním do Miřina života přichází i ce-
lá jeho rodina včetně malého brášky. Všechno 
je nové, neznámé, ale tak vzrušující!

Jordi Bayarri: 
Newton: gravitace v akci / Ma-
rie Curie: neviditelné záření 
/ Pasteur: mikrobiální revoluce 
/ Einstein: kvantové salto
Soubor komiksově zpracovaných 
biografií zaměřující se na zná-
má jména ve světě vědy (Luis 

Pasteur, Isaac Newton, Marie 
Curie, Albert Einstein) líčí určitou 
etapu života každé osobnosti 
i s podrobnostmi o jejích vědec-
kých objevech a životní práci. 
Autor předkládá nejen základní 

informace každé z postav, ale 
dotkne se také konceptů jejího 
výzkumu, jako je např. teorie 
relativity či objev záření. Tyto 
jednoduché formy seznámení 
se slavnými osobnostmi vědy mo-
hou děti dovést k dalšímu zájmu 
o vědce i vědu.

Anne Jacobs: 
Něžný měsíc nad Usambarou
Pokračování romantické ságy popisuje další osudy 
Charlotty Harmsenové, která se po nevlídném 
přijetí v původní vlasti vrací s manželem Georgem 
znovu na africkou půdu. Povstání změnilo ně-
meckou východní Afriku. Charlotta a George, 
jejichž životní cesty se konečně sešly, už nepozná-
vají zemi, ve které chtěli vychovávat svou malou 
dcerku. Táhne je to zpátky do vlasti. Tam ale 
na ně nečekají s otevřenou náručí. Přes jejich 
snahu vybudovat si v severním Německu nový život, si oba brzy přiznávají, 
že stále touží po Africe. George nečekaně dostane lákavou nabídku, 
která je zavede nazpět na černý kontinent. Netuší, jakým nebezpečím 
budou muset čelit a že jejich hluboká láska bude vystavena těžké zkoušce.

Miroslav Komínek: 
365+1 příběh strážníků z Přerova
Knižní vydání blogu Městské policie v Přero-
vě, který svou neotřele vtipnou formou získal 
prestižní ocenění Magnesia Litera za rok 2021. 
Blog přerovské městské policie se stal fenomé-
nem, který baví čtenáře už několik let. Drobné 
prohřešky našich spoluobčanů i někdy trochu 
dramatičtější příběhy popisují strážníci v Přerově 
velmi kreativním způsobem, připomínajícím tra-
dici předválečných humorných soudniček. Jejich 
osobitý humor, za kterým stojí zástupce ředitele Miroslav Komínek, 
byl letos oceněn i prestižní literární cenou Magnesia litera.

Marek Eben: 
Myšlenky za volantem
Kniha Marka Ebena Myšlenky za volantem 
představuje soubor sloupků a fejetonů, které vy-
cházely časopisecky v letech 2014–2020. „Moje 
zkušenost s podobnými knížkami je taková, 
že se mi vždycky něco líbí a něco zase ne. A byl 
bych vlastně rád, kdyby v té knížce zbylo jen 
to, co se mi líbí, abych nemusel otravně listovat 
a přeskakovat to, co se mi nelíbí. Ale nikdy jsem 
neměl to srdce z knížky něco vytrhnout, připadá 
mi to barbarské. A proto je tato knížka ve formě kroužkového bloku, 
protože z bloku člověk vytrhne list jako nic a nemusí se trápit. Pokud 
někomu po přečtení zbudou jen desky, velice se omlouvám.“

Štěpán Javůrek: 
Chaloupky
Příběh o obyvatelích dnes již zaniklých obcí 
Chaloupky a Jelení v Krušných horách, který 
se dotýká napjatých vztahů mezi Čechy a Němci 
v době sílícího nacionalismu před vypuknutím dru-
hé světové války. František a Florián, dva chlapci 
z českého vnitrozemí, se shodou okolností dostá-
vají krátce po vzniku Československé republiky 
do pohraniční oblasti Krušných hor. Jeden touží 
po dobrodružném životě, druhý i s rodinou při-
chází z donucení. Usadí se v malé obci Chaloupky a snaží se zvyknout 
si na nový život v horách a mezi místními obyvateli. V celé obci však žijí 
pouze dvě české rodiny, ostatní obyvatelstvo je německé. A přestože 
v meziválečné době spolu lidé vycházejí dobře a jsou zvyklí si pomáhat, 
se zdvihající se vlnou agresivního nacionalismu berou zavedené pořádky 
v pohraničí rychle za své. Z dosud rozumných lidí se stávají nepřátelé 
a v nově vzniklých Sudetech už nikdo z Čechů není v bezpečí...
Krásné svátky a plno příjemných chvil s knihami i v novém roce přejí

Vaše knihovnice.

Knihovna doporučuje
Knihy pro děti, mládež i dospělé
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V jiných letech se v pionýrské klubovně 
v adventním období pravidelně scházeli děti 
a jejich rodiče, aby si společně užili předvánoč-
ní čas. Letos jsme se, díky různým covidovým 
opatřením, sešli sami bez rodičů. Děti vítaly 
vánočně nazdobená klubovna a zvuk koled, 
klubovna voněla čajem a cukrovím. Nejprve 
jsme si povídali o vánočních zvycích a tradicích. 
Děti rozkrajovaly jablíčka a zvědavě čekaly, zda 
se jim ukáže hvězdička. Společně jsme pouštěli 
lodičky z oříšků a pod vánočním stromkem 
u zámku jsme zapálili prskavky. Vánoční at-
mosféra nás přivedla i k pionýrskému stromku, 
kde na každého účastníka čekal drobný dárek. 

Poděkování patří městu Chropyně 
a MŠMT ČR 
Město Chropyně nám poskytlo v roce 2021 
finanční příspěvek na provoz klubovny, pod-
poru pravidelné činnosti a na příměstský tábor. 
Finanční prostředky z MŠMT ČR jsme použili 
na vzdělávací dny, letní tábor – edukemp – 
a na podporu pravidelné činnosti.
Děkujeme.

Výtvarná klubovna každou středu
S novým rokem začíná opět tvořit výtvarná 
klubovna. Scházíme se pravidelně ve středu 
v naší klubovně.  Na naší první lednové 
schůzce jsme tvořili obraz roku 2022. Děti 
mohly malovat, kreslit nebo využít libovolné 
materiály dle jejich nálady. Prožitkové tvoření 
umožňuje dětem zapojit svou fantazii a vždy 
vznikají zajímavé obrázky. 

Marcela Hrdličková

Pionýrské vánoční posezení při čaji

Sbor dobrovolných hasičů Chropyně ve spolupráci s Fotbalovým 
klubem Chropyně děkují tímto městu Chropyně za poskytnutí 
finančních prostředků na realizaci rozšíření chodníku v prostoru 
sportovního areálu.

Tímto rozšířením došlo ke zlepšení průjezdu hasičské techniky při 
vjezdu na zadní hřiště.

Věra Zapletalová

Poděkování

Turistický oddíl Kamínek děkuje městu Chropyně za finanční pod-
poru pro náš oddíl v roce 2021. 

Dotace jsme využili na letní příměstský tábor, na vybavení klubovny 
a na regály.

H. Paňáková

Poděkování 
městu Chropyně
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S blížícími se Vánocemi se vždy více zaměřujeme na pomoc ostatním. 
A snažíme se k tomu vést i ty nejmenší. Prostřednictvím našeho centra 
bylo předáno téměř 100 dárků.
V roce 2021 se naše centrum poprvé zapojilo do sbírky Krabice od bot. 
I přes počáteční strach, že nedokážeme zajistit dostatečný počet dárků, 
vše proběhlo s naprostou grácií a do sbírky se zapojili lidé z Chropyně, 
bližšího, ale i vzdálenějšího okolí. Obsah krabic nám nebyl znám, přes-
to nám obdarované organizace a rodiny, pro které byly dárky určeny, 
s radostí děkovaly. Dárky ocenili nejen děti, ale i dospělí. Příští rok 
se do sbírky opět zapojíme. 
Nezapomeňte, že vedle stálých kurzů, do kterých můžete nastoupit 
kdykoliv, a herničky pro děti (s možností hlídání) nabízíme i mnoho 
dalších aktivit, které jsou vždy aktuálně vyvěšeny na našich fb stránkách 
a vývěskách u centra a u Alberta. Také můžete chystat věci na již tradiční 
bazárek jaro/léto.
A pokud vám nestačí naše nabídka, pojďte nám pomoct ji rozšířit. 
V našem týmu vítáme mladé i staré, zkušené i nezkušené. Nepotřebujete 
papír, stačí nadšení. Každý musí někde začít a my vám nabízíme nejen 
získání praxe, ale také možnost dalšího vzdělávání. Stejně tak se můžete 
podílet na provozu našeho centra, který probíhá hlavně v odpoledních 
hodinách. 
Za celý tým Rc Sedmikráska vám přejeme, ať je ten další rok o něco lepší 
než ten předchozí.                                              RC Sedmikráska

Krabice od bot 
v Sedmikrásce

reklama

inzerce
inzerce
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V neděli 28. listopadu 2021 se konala ve velkém sále paláce Žofín 
na pražském Slovanském ostrově 86. umělecká aukce organizovaná 
společností Galerie Kodl. Vzhledem k přetrvávající nepříznivé epide-
miologické situaci se aukce konala opět online s vyloučením veřejnosti. 
Nejvýše oceněný byl soubor 106 kreseb (1904–1908) na papíře Františka 
Kupky. Ty sloužily jako ilustrace velké šestidílné encyklopedie „Člověk 
a země". Celý soubor byl vydražen jako celek za 51,12 mil. Kč.
Nejdražším obrazem aukce se stala Fillova vrcholně kubistická „Hlava 
starého muže" za 32,4 mil. Kč, což je umělcův rekord dosažený na aukci 
v České republice. Aukcí prošly i tři další Fillovy obrazy, celková cena 
jeho čtyř obrazů dosáhla 61,32 mil. Kč. O zájmu o obrazy E. Filly svědčí 

Obraz Emila Filly na aukci v novém rekordu

E. Filla: Zápas, 1938, olej a tempera na dřevěné desce, 119 x 79 cm

E. Filla: Hlava starého muže, 1914, olej na plátně, 70 x 49,5 cm

skutečnost, že jejich dosažená cena byla násobkem vyvolávací ceny. 
Pozoruhodný byl olej na plátně „Zápas" (19,44 mil. Kč). Je součástí 
cyklu Boje a zápasy, vytvořeného umělcem v době vrcholícího fašismu 
v Evropě, v tísnivé atmosféře těsně před II. světovou válkou. Několik 
velkorozměrových pláten z tohoto cyklu bylo vystaveno na chropyň-
ském zámku v letech 1983–2002 jako součást reprezentativní sbírky díla 
E. Filly, zapůjčené pražskou Národní galerií.
Rostoucí zájem o obrazy Karla Gotta se odrazil i v dosažené ceně 
jeho tří olejů na plátně. Byly to obrazy „Hurá do přírody" (1987) 
2,52 mil. Kč, „Ležící akt s Prahou" (1990) 2,52 mil. Kč a „Lady Carneval" 
(1993) 1,92 mil. Kč. 
Výše uvedené ceny jsou včetně aukční provize (20 %).

A. Hrdlička

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna na městském úřadě a v době od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem je pondělí 7. února 2022.
Mimo tento den je možné si se mnou domluvit schůzku telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.
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Minulý rok, pokud přihlédneme k možnosti 
sportovat podle vlastních potřeb, nebyl opět 
běžným rokem, jak jsme byli z minulých let 
zvyklí. Průběh šíření koronaviru ve světě a také 
u nás změnil společenské chování, protože 
bylo nutné omezit nebo zrušit řadu veřejných 
akcí, vč. sportovních. V první polovině roku 
se nekonaly pravidelné soutěže ani individu-
ální akce. Teprve v srpnu a pak v následujících 
měsících naše oddíly uspořádaly první turnaje 
a závody, ale v závěru roku znovu docházelo 
k omezování veřejných akcí, tedy i sportovních.
Oddíl národní házené zorganizoval v srpnu 
Turnaj žen o Pohár starostky města Chropyně, 
kterého se tentokrát zúčastnili i muži. V srpnu 
se naše dorostenky zúčastnily turnaje o Pohár 
ČR. Oddíl zorganizoval také turnaje o Pohár 
ČR dorostenců a o Pohár ČR starších žaček.
Oddíl atletiky v druhé polovině roku uspo-
řádal nebo se zúčastnil několika akcí. Byly 
to společné závody s AK Kroměříž, kterých 
se zúčastnilo 70 dětí. Dále pak v září nábo-
rové závody, kde si zájemci o atletiku hravou 
formou vyzkoušeli různé disciplíny. V září 
proběhlo atletické odpoledne. V Prostějově, 
na Čokoládové tretře, se podařilo Eleně Fa-
bišíkové probojovat do finále v Ostravě. Děti 
se zúčastnily Biatlonu v Zubří, což byl běh 
střídaný střelbou. Dále se zúčastnily Pístovické 
riviéry v terénním běhu. A v prosinci se usku-
tečnil Mikulášský běh v prostředí chropyňské-
ho zámku. Akorát původně zamýšlená Školní 
olympiáda v září se z důvodu karantény žáků 
ZŠ nekonala.
Oddíl sportovní gymnastiky se v říjnu zúčast-

nil Příbramského poháru, kde získal stříbrné 
medaile. V témže měsíci také zorganizoval 
v Olomouci, pod hlavičkou České gymnastic-
ké federace, Mistrovství ČR TeamGym. Zde 
se naše děvčata umístila v kategorii Junior II 
na 3. místě.
Po roční pauze oddíl stolního tenisu uspořádal 
turnaj neregistrovaných hráčů „O přeborníka 
Chropyně“. Dále uspořádal turnaj dvoučlen-
ných družstev a jednotlivců. Letošní ročník byl 
poctou panu Josefu Maršálovi, dlouholetému 
předsedovi, a na jeho počest a památku byl 
přejmenován na „Memoriál Josefa Maršála“. 
Mladí členové oddílu sehráli první přátelské 
utkání se soupeři z Telče. Čtyři mladí stolní 
tenisté se zúčastnili tří okresních bodovacích 
turnajů a jsou ve svých kategoriích na velmi 
dobrých místech. Jeden z turnajů, plánovaný 
na listopad, se nekonal. 
Oddíl kuželek uspořádal koncem srpna Me-
moriál Jirky Zapletala.
Dva turnaje oddílu badmintonu, Turnaj dětí 
a Vánoční turnaj, plánované na závěr roku, 
se také nekonaly.
V červnu proběhla valná hromada spolku. 
TJ Chropyně má nyní 485 členů sportujících 
ve 14 oddílech, což je přibližně stejně jako 
v roce předešlém.
V průběhu roku byly v budově TJ provedeny 
potřebné opravy nebo úpravy v zájmu zlepšení 
vzhledu prostor pro sportování. Na schodišti 
hlavního vchodu do budovy byla nainstalová-
na nájezdová plošina vč. zábradlí pro dětské 
kočárky. Další byly opravy a nátěry okapů 
na části budovy. V budově bylo opraveno 

a vyměněno vybavení na některých sociálních 
zařízeních. Nejnáročnější akcí byla výměna 
děravého potrubí v suterénu budovy a oprava 
kanalizační přípojky z budovy do hlavní kana-
lizace. Dále byla opravena studna v kotelně 
a zhotovena nová přípojka do kanalizace pro 
odvod spodní vody ze studny. V objektu byla 
také někde modernizována elektroinstalace 
a osvětlení. Podobně, jako v předešlých lé-
tech, byly vymalovány některé šatny, místnost 
na ochoze, stěny na obou stranách ochozu 
a sociální zařízení v suterénu budovy.
I přes výše uvedené důvody k omezení spole-
čenských aktivit nebyla činnost oddílů TJ zcela 
paralyzována, ale byla neustále vidět jejich 
snaha o zlepšení podmínek pro jejich činnost. 
Tyto aktivity by se však neobešly bez finanč-
ních prostředků. Na základě vyhlášených do-
tačních titulů a úspěšných žádostí bylo získáno 
jejich dostatečné množství pro činnost oddílů, 
ale i na provoz a údržbu. Touto cestou chci 
za všechny členy TJ poděkovat především před-
stavitelům města Chropyně za podporu celé 
TJ a také jednotlivých zmíněných akcí. Nelze 
ani opomenout významnou podporu od řady 
menších sponzorů, často z řad chropyňských 
podnikatelů, kteří jak jednotlivým oddílům, 
tak celé TJ poskytli finanční prostředky, zejmé-
na na zabezpečení činnosti mládeže.
Závěrem bych chtěl říci, že věříme ve zlepšení 
situace v roce 2022 a že naši sportovci se bu-
dou moci projevit na více akcích pořádaných 
členy TJ Chropyně a také na akcích v rámci 
naší republiky.

Stanislav Dřímal

TJ Chropyně a její činnost v roce 2021

V pátek 3. prosince 2021 se členové oddílu 
atletiky sešli v 16 hod u zámku, kde proběhl 
Mikulášský běh. 
Na malé atlety čekal okruh kolem zámku, 
který byl zpestřený plněním několika úkolů 
na trase. Starší a zkušenější běžci zvládli okruhy 
dva. Sportovci běželi s baterkami, což byl pro 
některé opravdu nezapomenutelný zážitek.  
Po úspěšném zdolání trati čekala na všechny 
sladká odměna a účastnická medaile, která 
vykouzlila úsměv na mnoha dětských tvářích. 
Rodiče své děti na trati povzbuzovali a užívali 
si společně s nimi sportovní atmosféru.  
Odměny byly spolufinancovány oddílem atle-
tiky při TJ Chropyně, z. s., a díky finančnímu 
příspěvku města Chropyně, čehož si velice 
vážíme, a tímto městu děkujeme. Poděkování 
patří i ostatním sponzorům (společnosti Nestlé 
Česko, BENU lékárna Chropyně a paní Andree 
Hamerníkové), kteří se podílejí na odměnách 
pro naše atlety. 

Doufáme, že i v letošním roce bude příznivá 
situace k organizaci atletických závodů a bu-
deme se nadále setkávat nejen s našimi atlety, 
ale také s jejich rodinami.

Trenérky atletiky Renata, 
Katka a Jitka

Mikulášský běh oddílu atletiky
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Tak začínají slova jedné písně Karla Gotta a jsou velmi pravdivá. Rok 
zase tak rychle utekl, že se až nestačíme divit. Je však pravda, že pro nás 
byly poslední tři měsíce roku ty nejaktivnější. 
Závody pro nás začaly Příbramským pohárem, o kterém jsme již psaly, 
následovalo MČR v Olomouci a Republikové finále ČASPV v Trutnově. 

Mistrovství ČR Teamgym Olomouc 2021
V den výročí vzniku ČR jsme symbolicky pořádali v Olomouci Mistrovství 
České republiky Teamgym. Ve středu pozdě večer jsme za pomoci rodičů 
a přátel nachystali sportovní halu a plni očekávání se těšili na ráno.
Do Olomouce se sjelo celkem 34 týmů z celé republiky. Závodní den 
odstartovala nejnašlapanější kategorie Junior II, kde se o vítězství po-
pralo 14 družstev, včetně našeho ve složení Marie Medunová, Lenka 
Kusáková, Adriana Kolářová, Bára Šilhánková, Valerie Stavinohová, Agáta 
Vyzulová, Rozárie Ševčíková, Veronika Machálková, Elen Chylíková 
a Mariana Župková. 
První disciplínou, kterou naše holky musely zvládnout, byla pohybová 
skladba. I přesto, že holky nerady začínají na pohybové skladbě, povedla 
se jim a získaly 14,350 bodu, což byla třetí nejvyšší známka na této 
disciplíně. Z holek opadla nervozita a na trampolínu už šly ve větším 
klidu. Trampolína se holkám taky vydařila, i přes nižší obtížnost získaly 
11,500 bodu. Už nám zbývala poslední disciplína, a to akrobacie. Věděly 
jsme, že se podle průběžných výsledků pohybujeme okolo medailových 
pozic. Na akrobacii si holky daly záležet a získaly 11,967 bodů. Teď 
už jen zbývalo počkat, až dozávodí poslední družstva a po chvíli napětí 
naskočily na výsledkové tabuli konečné výsledky. Chropyňské družstvo 
Junior II získalo krásné bronzové medaile.
Náš oddíl měl ještě zastoupení v závodě Micro Team. Markéta Horáková 
závodila za oddíl KSG Moravská Slavie Brno. A s děvčaty z Brna získala 
bronzovou medaili.
Byl to náročný den, který se nám povedl společnými silami excelent-
ně zvládnout. Všechny oddíly odjížděly spokojené, což je ta nejlepší 
pochvala. 
Obrovské díky patří hlavní organizátorce Natalii Navrátilové, hlasatelce 
Erice Mlčochové, asistentce Adéle Koutové, všem trenérkám, rozhod-
čím a rodičům, bez kterých by to nešlo. Za občerstvení děkujeme paní 
Medunové a za fotodokumentaci Zdeňku Schovancovi.
A jelikož taková akce stojí spoustu práce, ale hlavně financí, naše ob-
rovské díky za finanční podporu patří městu Chropyně, Olomouckému 
kraji, dále firmám Kamax-Metal, s. r. o., Fatra, a. s., Ferdus, s. r. o., 
Podlahy Zapletal, Robicont. 

Čas letí jako bláznivý…
Republikové finále ČASPV TRUTNOV 2021
V sobotu 13. listopadu se konal poslední závod tohoto roku. Byla 
to další možnost zazávodit si, které se naše děvčata chopila a po vyda-
řeném závodě si odvezla opět bronzové medaile. 

Předvánoční tréninky
Na začátku prosince nás v gymnastice navštívil Mikuláš s andělem 
a čertem. Na posledním předvánočním tréninku jsme holkám uspo-
řádali „oddílové závody“. Každá věková kategorie měla svůj závod 
a pravidla. Samozřejmě naprosto nejroztomilejší byl závod nejmladší 
přípravky, kterou trénuje Simona Zelená a Věra Vyzulová. Tam ještě 
nejde o žádné sportovní výkony, ale o to, aby si holčičky pomalu 
zvykaly na závodní atmosféru.
Starší přípravka pod vedením trenérek Adély Koutové a Michaely 
Zavadilové už je na tom o poznání lépe. Na podzim už se měly zú-
častňovat gymnastických závodů. Ty však byly s ohledem na nařízení 
postupně zrušeny. Proto si závod alespoň na prostných zkusily v do-
mácím prostředí.
Mladší i starší Teamgym družstva, která trénuje Markéta Zavadilová, Re-
gina Horáková, Petra Polášková, Erika Mlčochová a Miriam Chylíková, 
se o stupně vítězů poprala v závodě na trampolíně. Všechny si závod 
užily, některé šťastnější si vystoupaly na stupně vítězů. Všechny gym-
nastky odcházely spokojeny a oceněny nějakým drobným dárečkem. 
Všem trenérkám děkuji za ochotu věnovat se dětem ve svém volném 
čase. 

RH
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V pondělí 29. listopadu odletěla z Prahy 
reprezentace ČR Teamgym na dlouho odklá-
dané ME do Portugalska. Do poslední chvíle 
nebylo jisté, zda děvčata odletí (zranění, co-
vid, karanténa…). Nakonec se vše povedlo 
a družstva Junior a Senior se vydala vstříc boji 
o co nejlepší umístění. 
Chropyňská gymnastka Markéta Horáková 
je členkou Seniorského družstva, kterému se ne-
vyhnula zranění a muselo být doplněno o dvě 
juniorky, aby se mohly ME zúčastnit. 
Ve středu byl kvalifikační závod Junior. Děvčata 
předvedla čistý závod a z pátého místa postou-
pila do pátečního finále.

Mistrovství Evropy TEAMGYM 
v Portugalsku 2021

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama

O den později se uskutečnila kvalifikace Senior. 
Děvčata, poznamenaná zraněními a covidem, 
nepředvedla úplně vydařený závod a bohužel 
se nedostala do finále. Umístila se na 7. místě. 
Ovšem patří jim velká pochvala za bojovnost.
Juniorský tým si ve finále obhájil celkové páté 
místo, což je historicky nejlepší výsledek.
Příprava reprezentace probíhá v klubech, kde 
děvčata trénují, a potom v Praze na „repre-
kempech“. Ty se konají minimálně 1x měsíčně 
a před samotným ME 2x měsíčně. V Praze děv-
čata společně trénují pod vedením zkušených 
trenérů. Českou reprezentaci trénuje Kristýna 

Čermáková (pohybová skladba), John Erik Sal-
te, Tereza Krakovská a Michal Říšský (akrobacie 
a trampolína). Michal Říšský v současné době 
trénuje Teamgym na Islandu.
Veškerá příprava je ve finanční režii rodičů 
závodnic. Proto bych chtěla touto cestou po-
děkovat městu Chropyně za finanční podporu 
Markéty Horákové.
Na konci ledna se koná nábor do reprezentace 
na ME 2022 v Lucembursku, které proběhne 
v září. I naše gymnastky se budou opět ucházet 
o místa v reprezentaci. Tak držíme palce.

RH
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Od října do prosince se uskutečnily již tři okresní bodovací turnaje, 
z celkových šesti. Náš oddíl reprezentují zatím čtyři hráči. Michalu 
Novotnému patří v jeho kategorii U15 3. místo z celkového počtu 
21 hráčů. Kategorii U13 (kde hraje 17 hráčů) máme zastoupenu dvě-
ma hráči. Matěj Zahradníček je na pěkném 4. místě, hned v závěsu, 
na 5. místě, je jeho spoluhráč Ondřej Kovařík. A v kategorii U11 
je na 3. místě Jiří Rosecký.

Mladí stolní tenisté 
na bodovacích turnajích

Všichni hráči hrají taky dohromady. Celkové pořadí všech kategorií 
je tedy následující:
3. místo Michal Novotný
7. místo Matěj Zahradníček
8. místo Ondřej Kovařík
17. místo Jiří Rosecký

Bodovacích turnajů mládeže se zatím zúčastnilo 21 hráčů a hráček 
z celého regionu. Kromě Michala Novotného, který již nějaké bodovací 
turnaje odehrál, se zbylí tři kluci teprve seznamují s atmosférou turnajů. 
Přejeme jim proto mnoho sportovních úspěchů a uvidíme, jak dopadnou 
na konci sezóny.

Stolní tenis

Přelom roku se nesl na vítězné vlně. Jiskra jako lavina přejela nej-
prve AHK a poté v emotivním zápase ulovila Medvědy z Morkovic. 
V posledním adventním týdnu Jiskra sfoukla Rebely a po Novém roce 
dostal Hulín opožděného Ježíška.

10. kolo 13.12.2021
HC Jiskra Chropyně : AHK Kroměříž 7:2       

12. kolo 16.12.2021 
HC Wild Bruins Morkovice : HC Jiskra Chropyně 2:4               

13. kolo  22.12.2021
HC Jiskra Chropyně : Rebels 2:0       

14. kolo 05.01.2022 20:15
HC Jiskra Chropyně : HC Spartak Hulín 8:3

Chropyňská hokejová lavina nabírá na síle a play off se blíží

V dalších zápasech začne dlouho očekávaná nástavba a boje o titul 
mistra KAMHL ligy – sledujte aktuální rozpis na stránkách https://
kamhl.kromhl.cz.

V této edici chropyňského Zpravodaje vás informujeme o aktuálních 
výsledcích JISKRY CHROPYNĚ v KAMHL – kroměřížské amatérské 
hokejové lize (https://kamhl.kromhl.cz), děkujeme za vaši podporu, 
zájem a přízeň. Rádi se s vámi uvidíme na některém z našich zápasů 
anebo na našem Facebooku (@jiskrachropyne). 

DH
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Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v prosinci
- Průměrná teplota v prosinci dosáhla 0,9 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 31. prosince ve 14:30 (12,7 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 23. prosince ve 03:25 

(- 8,6 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 31. prosinec s maximální průměrnou 

teplotou 6,4 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 26. prosinec s minimální průměrnou 

teplotou - 5,6 °C. 
- Srážky padaly během 19 dnů, celkem napadlo 23,6 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 6. prosince (3,6 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili celkem po dobu pouhopouhých 

30,5 hodin.            zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v listopadu
- Průměrná teplota v listopadu dosáhla 9,9 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 1. listopadu ve 12:05 (15,4 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 25. listopadu v 02:10 

(- 2,6 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 1. listopad s maximální průměrnou 

teplotou 12,5 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 27. listopad s minimální průměrnou 

teplotou 0,5 °C. 
- Srážky padaly během 17 dnů, celkem napadlo 36,4 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 28. listopadu (6,8 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili pouhých 38,6 hodin.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: Vladimír Blažek

re
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Společenská kronika 

Kdo Tě znal, vzpomene. 
Kdo Tě měl rád, nikdy nezapomene.

Dne 1. ledna 2022 uplynulo 6 let od úmrtí 
našeho manžela, tatínka a dědečka pana 

 Miroslava Havránka 

a dne 16. února 2022 by se dožil 70 let. Stále vzpomíná manželka, 
dcera a syn s rodinami.

Jediná na světě, kdo by ji neměl rád, 
jež umí odpouštět a tolik milovat,

která vždy potěší, tak měkce pohladí,
jediná na světě, jež nikdy nezraní. 

Na ni nám zůstala nejlepší vzpomínka. 
Ta bytost nejdražší – to byla maminka.

Dne 1. ledna 2022 jsme 
vzpomněli nedožité 95. narozeniny naší ma-
minky paní 

Boženy Bakajové. 

S láskou stále vzpomíná dcera a syn a rodinami.

Odešlas, maminko, neznámo kam, 
vzpomínky po Tobě zůstanou nám.
Vzpomínky krásné, maminko milá, 

že jsi Ty vždycky pro nás jen žila. 

Dne 15. ledna 2022 to bylo 6 let, co nás navždy 
opustila naše drahá manželka a maminka paní 

Vladimíra Knotková. 

S láskou stále vzpomíná manžel a dcera Iveta.

Dne 6. ledna 2022 jsme vzpomenuli 4. smutné 
výročí úmrtí paní 

Miroslavy Plevové. 

S láskou a úctou vzpomíná manžel Josef, syn 
Igor, dcera Marcela a vnučka Monička.

Dne 9. ledna 2022 uplynulo 22 let od rozlou-
čení s panem 

 Antonínem Pospíšilem, 

učitelem, zakladatelem oddílu turistiky v Chro-
pyni. Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
Manželka a syn s rodinou.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Vše pominulo, jen stopa lásky v srdcích zůstala. 
Čas plyne a roky ubíhají, 

však na Vás krásné vzpomínky nám zůstávají. 
Utichly kroky i Váš hlas,
ale obraz zůstává v nás. 

Každičká vzpomínka smutný je vzdech, 
navždy však zůstanete v srdcích nás všech. 

Dne 12. ledna 2022 jsme vzpomněli 1. výročí 
úmrtí naší maminky, babičky a prababičky paní 

Jindřišky Zsemberiové. 

Dne 1. listopadu 2021 jsme vzpomněli 
na 22. výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka 
a pradědečka pana 

 Pavla Zsemberiho. 

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou synové s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal,
Jen vzpomínky v srdcích nám zůstávají dál.

Dne 20. ledna 2022 uběhl první smutný rok 
od odchodu paní 

Ing. Anny Calabové 

a současně jsme si 22. ledna 2022 připomněli 
4. smutné výročí odchodu jejího manžela pana 

Stanislav Calaby. 

Vzpomíná celá rodina.

Vítání občánků
Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, ná-
sledující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

05.03.2022 - obřadní síň 

23.04.2022 - zámek 

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Přichází chvíle nadevše hezká, 
krásné výročí oslavíš dneska, 
proto Ti přejeme hodně sil, 

štěstí a zdraví velký díl. 

Dne 30. ledna 2022 oslaví své 
85. narozeniny paní 

 Marie Jurčíková. 

Krásné narozeniny, mami, jsme moc rádi, 
že jsi s námi. Dcera Dana s rodinou.
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Společenská kronika 
Jak moc nám stále chybíš!

Dne 20. ledna 2022 uplynulo dlouhých 15 let 
od úmrtí manžela, tatínka, dědečka a pradě-
dečka pana 

Ladislava Gašpaříka. 

S láskou stále vzpomínají manželka, dcera a syn s rodinami. 

Stále Tě v srdci máme, 
s láskou na Tebe vzpomínáme.

Dne 22. ledna 2022 by se dožila 73 let naše 
drahá maminka a babička 
paní 

Danuše Rusnáková.

S láskou stále vzpomíná manžel, syn a dcera 
s rodinami.

Pracoval vždy do únavy,
klidu sobě nedopřál.
Srdce jeho zlaté bylo,

každému jen blaho přál.
Za vše dobré, co vykonal,

tichý spánek buď mu přán.

Dne 27. ledna 2022 tomu budou 
již 2 roky, kdy nás navždy opustil náš 
milovaný tatínek pan 

 Karel Franěk. 

Nikdy na Tebe 
nezapomeneme. Synové Karel, 
Josef, dcery Ludmila, Jarmila 
a Michaela s rodinami.

Čas rychle ubíhá,
ale vzpomínka je stále živá.

Dne 2. února 2022 vzpomeneme 9. výročí 
chvíle, kdy nás navždy opustil pan 

Alois Drahotušský. 

S láskou vzpomíná rodina Drahotušská a Mitkova.

Kdo nemiloval, neví, 
jak těžké je žít bez člověka, 

kterého jsme milovali.

Dne 22. února 2022 si připomeneme 1. smutné 
výročí chvíle, kdy od nás navždy odešel pan 

Miroslav Zatloukal. 

S láskou s úctou vzpomíná celá rodina. Děkujeme všem, kdo vzpo-
menou s námi.

Dopracovaly pilné ruce, 
utichlo navždy dobré srdce. 

Drahýma očima se nepodíváš, 
nyní klidným spánkem odpočíváš.

Dne 26. ledna 2022 
by oslavila 60 let moje dcera, 
sestra a neteř paní 

 Miroslava Cieslarová. 

S láskou vzpomíná maminka, bratr a strýc.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 02/2022 - 10. února (vychází 25. února)
č. 03/2022 - 10. března (vychází 25. března)

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 13. ledna 2022 (číslo vychází 28. ledna 2022)  
Uzávěrka příštího čísla: 10. února 2022 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.
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